
گروه سیاسی:نشس��ت ش��ورای راهبری دادرسی الکترونیکی به ریاست رئیس قوه 
قضائیه برگزار شد. به گزارش اسکناس، در جلسه اعضای شورای راهبری دادرسی 
الکترونیکی که صبح امروز با حضور سیدابراهیم رئیسی برگزار شد، آیین نامه اجرایی 
نحوه و میزان دسترسی به اطلاعات مرکز داده های قوه قضاییه در اجرای تبصره های ۱ و 
 ۲ ماده ۶۵۰ و تبصره ۱ ماده ۶۵۱ قانون آیین دادرسی کیفری مورد بررسی قرار گرفت.

رئیس قوه قضاییه در این جلسه ضمن تشکر از حضور اعضای شورای ...

مجرمان و متخلفان میدان دار نباشند
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تقویت تولید پادزهر تحریم
حسین راغفر راهکار مقابله با تروریسم اقتصادی را تشریح کرد؛

تائید 5 سال حبس »فریدون«
پایان گمانه زنی ها در نشست خبری سخنگوی قوه قضائیه؛

گ�روه اقتص�اد کلان:ی��ک اقتصاددان با بی��ان اینکه هدف تحریم 

تضعیف تولید اس��ت، گفت: بهترین ش��یوه مقابله با تحریم 
تقوی��ت تولی��د و کاهش موانع اس��ت زیرا در غیر این صورت 
اهداف کش��ور تحریم کننده به ثمر می نش��یند.  به گزارش 

اسکناس به نقل از مهر، حسین راغفر روز گذشته  در نشست 
خبری همایش بین المللی اقتصاد جهانی و تحریم ها، با بیان 
اینکه در شرایط فعلی یکی از اصلی ترین موضوعات اقتصاد 
کشور بحث تحریم هاست، اظهار داشت: در ۴۰ سال اخیر یکی 

از طولانی ترین تحریم های اقتصادی علیه کش��ور ما اعمال 
ش��ده و البته در س��الهای اخیر شدت این تحریمها گسترده تر 
ش��ده اس��ت.اثرات تحریم تنها مربوط به ایران نیس��ت و این 

موضوع بر کل اقتصاد جهانی تأثیر می گذارد...

تیترهای مهم

صفحه 3
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یادداشت

احمدرضا مسعودی- روزنامه نگار ���
در سال های نه چندان دور، 
لبنی��ات به عن��وان یکی از 
محصولات اصلی در سبد 
خانواره��ای ایران��ی جای 
داش��ت و خوراک��ی هایی 
نظیر ش��یر و ماس��ت و دوغ پای ثابت س��فره مردم 
بود. با این حال گرانی های سرس��ام آور چند وقت 
اخی��ر و البت��ه تغییر فرهنگ غذایی باعث ش��ده که 
در دوران فعل��ی تمای��ل کمتری جهت خریداری و 
مص��رف لبنی��ات بوجود بیاید که این امر س��لامت 
غذایی مردم را مستقیما دچار آسیب کرده و در وهله 
بعد هزینه های سنگینی به دولت و نظام سلامت از 

بابت ایجاد بیماری ها در آینده وارد می کند.
یکی از کارشناس��ان وزارت بهداش��ت با اش��اره به 
وضعی��ت اس��ف بار کنونی م��ی گوید:با نگاه به آمار 
جهان��ی در می یابی��م که س��رانه مصرف لبنیات در 
سال ۲۰۱۶ در کشورمان در حالی ۲۷ لیتر گزارش 
شده است که این سرانه مصرف در ایرلند و فنلاند 
به ترتیب ۱۲۵و ۱۲۰ لیتر بوده اس��ت که این اعداد 
 نشان دهنده میزان پایین مصرف ما در لبنیات است.

او اختصاص یارانه به لبنیات به منظور کاهش قیمت 
لبنی��ات را عامل بالا رفتن س��هم مصرف کننده در 
خری��د ای��ن ماده غذایی دانس��ت و اف��زوده بود: در 
سال های اخیر با افزایش قیمت لبنیات، سهم خرید 
لبنیات در س��بد غذایی خانوار کاهش یافته و ش��اهد 
هستیم که حتی برخی از خانواده ها مصرف لبنیات 
آنها به صورت هفتگی یا ماهانه شده است. باید در 
نظر داشت که تأمین امنیت غذایی برای تمام مردم 
جامعه یکی از اهداف اصلی دولت اس��ت. در واقع 
ب��ا افزایش قیمت مواد غذایی، قدرت خرید اقش��ار 
متوس��ط و ضعیف کمتر می ش��ود که از این قاعده، 
لبنیات نیز مس��تثنی نیس��ت. به هر ترتیب بدیهی 
است که افزایس سرسام آور قیمت محصولات لبنی 
ضربه بزرگی را به مردم وارد کرده است اما در این بین 
دولت باید با در نظر گرفتن یارانه های فوری مانع از 

حذف کامل لبنبات از سفره خانواده ها شود.
نمی توان از این مس��ئله غافل ش��د که اگر لبنیات 
از مصارف مردم حذف ش��ود در آینده ای نه چندان 
دور ب��ا ی��ک جامعه بیمار مواجه خواهیم بود که باید 
هزین��ه ه��ای هنگفتی برای  درم��ان بیماری ها از 
جیب دولت پرداخت ش��ود؛ بنابراین تنها چاره کار 
این اس��ت که مس��ئولان با در نظر گرفتن یک ساز 
و کار وی��ژه فک��ری عاجل برای تامین محصولات 

لبنی و پروتئینی مردم کنند.

 پیامد های زیانبار 
کاهش مصرف لبنیات 

نفت 300 دلاری در انتظار بازار

طرح »مسکن مشارکتی« 
کم درآمدها را صاحبخانه نمی کند 

چین نخستین شریک تجاری ایران 
باقی می ماند

 بازگشت ۱۳۰۰ واحد راکد
 به چرخه تولید

 ضرورت حفظ برجام برای
 تامین امنیت و ثبات منطقه
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گ�روه صنع�ت: مع��اون وزیر صنعت، معدن و تجارت 
و مدیرعامل س��ازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران گفت: حدود ۱۰ هزار واحد تولیدی در 
کش��ور راکد اس��ت که طبق برنامه ریزی انجام شده، 
تا پایان امسال یک هزار و ۳۰۰ واحد به چرخه تولید 
باز می گردد. به گزارش ایرنا، محسن صالح نیا، معاون 
وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های 

صنعتی ایران در جلسه شورای گفت  وگوی دولت و...
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سرلشکر سلیمانی: 

 حصارها برابر اراده سپاه اعتبار و کارایی ندارند 
گ�روه سیاس�ی:فرمانده نیروی قدس س��پاه ب��ا بیان اینکه 
امروز حصارها برابر اراده سپاه اعتبار و کارایی ندارند، گفت: 
سپاه هیمنه بزرگترین و مجهزترین ارتش دنیا یعنی ارتش 
آمریکا را شکس��ت و پوش��الی بودن آن را به جهانیان نش��ان 
داد. به گزارش اسکناس، سرلش��کر قاس��م سلیمانی دیروز 
سه ش��نبه در بیست و س��ومین مجمع سراسری فرماندهان 
سپاه اظهار کرد: این نهاد انقلابی و مردمی به اعتبار هویت 
و پیش��ینه تاریخی و انقلابی خود، از پایبندی به ارزش ها و 
آرمان های دینی و اخلاقی فاصله نگرفته است و روز به روز 
 باید به تقویت و تعمیق رفتار دینی و ارزش مدار بیندیش��د.
وی ش��هدا را الگوها و اس��وه های واقعی و مجس��م پایداری 
توصی��ف و ب��ا تاکی��د ب��ر ض��رورت اهتمام ب��ه آموزه های 
هش��ت س��ال دفاع مقدس به عنوان گنجی بی بدیل اظهار 
ک��رد: فرمانده��ان و کارکنان س��پاه دارای منهج مدیریتی 
و رفت��اری معی��ن هس��تند که عمل مق��دس، خطرپذیری 

 و جه��اد مس��تمر از ش��اخص ها و معرف ه��ای آن اس��ت.
سرلش��کر سلیمانی شهیدان همت، باکری، خرازی، باقری، 
زی��ن الدی��ن و کاظم��ی را از جمله تربی��ت یافتگان مکتب 
ولایت فقیه و س��پاه برش��مرد و خاطرنش��ان کرد: س��پاه به 
برک��ت ای��ن س��رمایه های جاودانه و برخ��ورداری از خیل 
عظیم ش��هدای زنده و پاس��دارانی متدین و متعصب به دین 
و آموزه های عاشورا و تاسوعای حسینی؛ خود را فراتر از هر 
 جریان و جناح سیاس��ی جلودار پاس��داری از انقلاب می داند.

وی در ادام��ه تصری��ح ک��رد: س��پاه به برکت هوش��مندی 
و هوش��یاری و پش��توانه مردم��ی و تبعی��ت از، ول��ی فقیه و 
رهبر معظم انقلاب اس��لامی طی ۴۰ س��ال گذش��ته از متن 
بحران های س��خت و تاریک فراروی انقلاب اس��لامی با 
سربلندی و عزت عبور کرده و فرصت های مهم و بزرگی را 
 برای پیش روندگی انقلاب و پیشرفت کشور ایجاد کرده است.

سرلش��کر س��لیمانی در ادامه با تبیین وضع جاری منطقه 

و تح��ولات راهب��ردی و اعجاز گ��ون جبهه مقاومت و ضد 
صهیونیستی و تاثیر آن در معادلات آینده اظهار کرد: راه غلبه 
بر دشمن هموار شده است، اما پیوسته باید با حکمت عمل کنیم؛ 
همان گونه که طی ۲۰ سال اخیر با استراتژی و راهبردهای 
 متن��وع، دش��من را زمین گی��ر و وادار به شکس��ت کرده ایم.

فرمانده نیروی قدس سپاه با بیان اینکه امروز حصارها برابر 
اراده سپاه اعتبار و کارایی ندارند، گفت: سپاه هیمنه بزرگترین 
و مجهزتری��ن ارت��ش دنیا یعنی ارتش آمریکا را شکس��ت و 

پوشالی بودن آن را به جهانیان نشان داد.

یک نماینده مجلس مطرح کرد؛

اروپایی ها حق ندارند ایران را به خروج از برجام تهدید کنند
گروه سیاسی:یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
با تاکید بر این که »ایران تاکنون یک طرفه به تعهدات برجامی 
عمل کرده اس��ت« گفت: امروز ایران اس��ت که باید از جامعه ی 
جهانی طلبکار باشد. این اروپایی ها و آمریکایی ها بودند که پشت 
به برجام کرده و بدعهدی نش��ان دادند. ابوالفضل ابوترابی در 
گفت وگو با ایسنا با اشاره به غیر منطقی بودن انتظار اروپاییان 
ب��رای پایبن��دی ایران به تعهدات برجام بیان کرد: اروپایی ها تا 
ب��ه ام��روز هیچ اقدام عملی در خص��وص برجام انجام نداده اند 

و صرفا ش��اهد گفتار درمانی آن ها بوده ایم. نه اروپایی ها و نه 
آمریکایی ها تا به امروز  ذره ای به تعهدات خود در برجام عمل 
نکردن��د. وی در ادام��ه اظهار ک��رد:  اروپایی ها امروز این حق را 
ندارند که انگش��ت را به س��مت ایران گرفته و بگویند اگر ایران 
گام چهارم را بردارد ما از برجام خارج می شویم. سوال اینجاست 
که اصلا اروپایی ها در برجام به طور عملی بوده اند یا نه؟ نماینده 
مردم نجف آباد در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: تاکنون 
تنه��ا ای��ران بوده که به تعهدات برجامی جامعه عمل پوش��انده 

اس��ت. اکن��ون نیز اروپایی ها عملا در برج��ام حضوری ندارند. 
امروز ایران اس��ت که باید از جامعه بین المللی طلبکار باش��د که 
چرا کشورهای اروپایی و آمریکایی به تعهدات خود جامعه عمل 
نپوشاندند . وی در ادامه تاکید کرد: آنچه که مسلم است منافع 
اتحادیه اروپا با آمریکا یکس��ان اس��ت و آنها نیز گامی در برجام 
نخواهند داش��ت. امروز بنده معتقدم  که ایران باید عزتمندانه 
در طی بیانیه ای از برجام خارج ش��ود و این جامعه ی بین الملل 

است که باید به ما پاسخ بدهد.

رییس کمیسیون طلا و جواهر اتاق اصناف بیان کرد؛

کاهش بازدهی سرمایه گذاری در بازار سکه 

گروه اقتصاد کلان:رییس کمیسیون طلا و جواهر 
اتاق اصناف با اشاره به ریزش قیمت سکه گفت: 
پنجم مهرماه س��ال ۹۷ قیمت س��که ۵ میلیون 
و ۵۵۰ ه��زار توم��ان بود ک��ه امروز به ۴ میلیون 
تومان رس��یده بنابراین بازده سرمایه گذاری در 
آن تاریخ نس��بت به امروز کاهش ۲۸ درصدی 

داش��ته است.  محمد کشتی آرای در گفت وگو با 
ایلنا درباره نرخ بازدهی سرمایه گذاری در بخش 
س��که اظهار داش��ت: پانزدهم فروردین ماه نرخ 
سکه ۴ میلیون و ۸۲۰ هزار تومان بوده که امروز 
به ۴ میلیون تومان رسیده است. به عبارت دیگر 
در طول  ۶ ماهه گذشته نرخ سکه بیش از ۸۰۰ 
هزار تومان کاهش یافته اس��ت. وی ادامه داد: 
در ط��ول ای��ن مدت نرخ س��که با کاهش قیمت 
۱۸ درصدی مواجه بوده بنابراین بازده س��رمایه 
گذاری در این بخش ۱۸ درصد کاهش داش��ته 
است. رییس کمیسیون طلا و جواهر اتاق اصناف 
درباره نوس��ان قیمت س��که در مهر ماه امس��ال 

نس��بت به مهر ماه س��ال گذش��ته اظهار داشت: 
پنجم مهرماه س��ال ۹۷ قیمت س��که ۵ میلیون 
و ۵۵۰ ه��زار توم��ان بود ک��ه امروز به ۴ میلیون 
تومان رس��یده بنابراین بازدهی سرمایه گذاری 
در آن تاریخ نسبت به امروز کاهش ۲۸ درصدی 
داشته است.     کشتی آرای با بیان اینکه سکه 
در مهر ماه هم با کاهش قیمت مواجه شد، ادامه 
داد: در ۱۰ روز گذش��ته ش��اهد کاهش قیمت ۸۰ 
هزار تومانی س��که بودیم. وی درباره علت افت 
قیم��ت س��که در این مدت اف��زود: این کاهش 
قیم��ت ب��ه دلیل افت قیمت انس جهانی بوده به 
طوری که انس جهانی ۶۰ دلار کاهش داشت. 

حال اگر نرخ ارز در این مدت افزایش نمی یافت 
با ریزش بیش��تری از نرخ س��که در ایران مواجه 
می ش��دیم. رییس کمیسیون طلا و جواهر اتاق 
اصناف درباره نرخ روز سکه و طلا گفت: قیمت 
امروز هر سکه  طرح قدیم ۳ میلیون و ۹۷۰ هزار 
تومان،  هر س��که طرح جدید ۴ میلیون تومان، 
نیم سکه ۲ میلیون و ۴۰ هزار تومان و قیمت هر 
ربع سکه یک میلیون و ۲۴۰ هزار تومان است. 
کشتی آرای افزود: قیمت سکه های یک گرمی 
هم امروز به ۸۵۰ هزار تومان رس��ید. وی ادامه 
داد: همچنی��ن قیم��ت هر گ��رم طلای ۱۸ عیار 

۴۰۵ هزار و ۸۰۰ تومان است.  

آیت الله رئیسی تاکید کرد؛

مجرمان و متخلفان میدان دار نباشند
 شکل گیری دولت الکترونیک نیازمند هماهنگی دستگاه ها

گروه سیاسی:نشست شورای راهبری دادرسی 
الکترونیک��ی به ریاس��ت رئیس ق��وه قضائیه 
برگزار ش��د. به گزارش اس��کناس، در جلسه 
اعضای شورای راهبری دادرسی الکترونیکی 
که صبح امروز با حضور سیدابراهیم رئیس��ی 
برگزار ش��د، آیین نام��ه اجرایی نحوه و میزان 
دسترس��ی ب��ه اطلاعات مرک��ز داده های قوه 
قضایی��ه در اج��رای تبصره ه��ای ۱ و ۲ م��اده 
۶۵۰ و تبص��ره ۱ م��اده ۶۵۱ قان��ون آیی��ن 
 دادرس��ی کیفری مورد بررس��ی قرار گرفت.

رئیس قوه قضاییه در این جلسه ضمن تشکر 
از حضور اعضای ش��ورای راهبری دادرس��ی 
الکترونیکی گفت: ان شاالله با توجه به کاری که 
در این آیین نامه انجام شده معطلی زیادی نداریم 
و با توجه به اینکه نظرات از بخش های مختلف 
در رابطه با این آیین نامه اخذ و اعمال شده در 
این جلسه آیین نامه مذکور را نهایی می کنیم، 
 حاضرین اگر نظر و پیشنهادی دارند ارائه دهند.

وی با بیان اینکه ش��ورای راهبری دادرس��ی 
الکترونیکی در قوه قضاییه است، افزود: اساس 
کار الکترونیک در کش��ور برای ش��کل گیری 
دول��ت الکترونیک نیازمند ارتباط و هماهنگی 
دس��تگاه ها است. بدون تعامل دستگاه ها این 
قضیه امکان پذیر نیس��ت، هر دس��تگاهی را 
که به صورت جدا بررس��ی می کنیم می بینیم 
پیش��رفت خوبی داش��ته است؛ اما ارتباطش با 
 دستگاه های دیگر به درستی تنظیم نشده است.

رئیس��ی تاکی��د ک��رد: ش��کل گرفت��ن دولت 
الکترونی��ک در گ��رو ارتباط دقیق بخش های 
مختلف الکترونیکی اس��ت.رئیس قوه قضاییه 

افزود: ما معتقدیم دس��تگاه ها در کش��ور باید 
خ��ود را آم��اده تعامل جدی ب��ا یکدیگر کنند. 
ب��ه عن��وان مث��ال دس��تگاه قضای��ی با همه 
س��ازمان های کش��ور ارتباط دارد، اما با نیروی 
انتظام��ی ارتباط دقیقه ای، ثانیه ای و س��تاد و 
صف داریم و این س��خن مبالغه آمیز نیس��ت 
 که نسبت به هر پرونده این ارتباط وجود دارد.

وی گف��ت: همه پرونده های ما الزاما از طریق 
مراجع نظامی و انتظامی نمی آید؛ ولی ش��اید 
آن بخشی که با نیروی انتظامی ارتباط داریم 
بیش��تر باشد.رئیس��ی تصریح کرد: ما در این 
جلس��ه ضم��ن اینکه بحث آیی��ن نامه را مورد 
بررسی قرار می دهیم باید در نظر داشته باشیم 
دوستانی که کار الکترونیکی کردن و ماشینی 
کردن سیستم ها را بر عهده دارند، این کار در 
همه لایه های کشور نیاز به تعامل و همکاری 
جدی دارد و نوع دسترس��ی ها و ارتباط ها باید 
تعری��ف ش��ود ت��ا کاملا بتوانی��م از اطلاعات 
 یکدیگر در راستای تسهیل در امور بهره ببریم.

رئیس قوه قضاییه افزود: دسترس��ی آس��ان به 
عدالت به نحوی است که مجرمین و متخلفین 
میدان نداش��ته باش��ند و نتوانند خانه و خلوتی 
برای خود ایجاد کنند و دس��تگاه های مسئول 
در کش��ور )انتظام��ی، امنیت��ی، اطلاعات��ی و 
قضای��ی( ب��ر این موضوع مس��لط باش��ند تا 
میدان از کس��انی که می خواهند تخلف کنند 
و حی��اط خلوت��ی برای خود ایجاد کنند، گرفته 
ش��ود. قانون ش��کنان نباید در این فضا میدان 
داشته باشند و رمز اینکه میدان از آن ها گرفته 
ش��ود این اس��ت که دس��تگاه های مسئول با 

 یکدیگ��ر هم��کاری نزدیک داش��ته باش��ند.
وی بی��ان ک��رد: ش��ورای راهبری دادرس��ی 
الکترونیکی باید راه را در این قضیه باز کند که 
این همکاری تعریف شده شکل بگیرد. همکاری 
س��لیقه ای و بخش��ی منظور ما نیس��ت؛ بلکه 
ارتباطات باید کاملا حساب شده باشد. رئیسی 
تصریح کرد: شکل گرفتن دولت الکترونیک در 
پرتو همکاری و تعامل بسیار نزدیک و تعریف 
شده همه بخش ها به ویژه بخش های امنیتی، 
 انتظامی و قضایی با یکدیگر امکان پذیراست.

رئیس قوه قضاییه گفت: دستگاه های ما مقداری 
در ارتب��اط برقرار کردن و دسترس��ی دیگران 
به اطلاعات خودشان امساک دارند و یکی از 
دلایل شکل نگرفتن دولت الکترونیک به دلیل 
امس��اک دستگاه های مس��ئول در این رابطه 
است؛ لذا این دسترسی باید برای دستگاه های 
 مسئول قانونی و سازمانی کشور تعریف شود.

گفتنی اس��ت در این نشس��ت حجت الاسلام 
و المس��لمین ش��هریاری رئیس مرکز آمار و 
انفورماتی��ک قوه قضاییه ب��ه بیان مواد آیین 
نام��ه اج��رای نح��وه و میزان دسترس��ی به 
اطلاعات مرکز داده های قوه قضاییه پرداخت 
و اشتری فرمانده نیروی انتظامی، آوایی وزیر 
دادگس��تری، حجت الاس��لام و المس��لمین 
مص��دق معاون حقوقی ق��وه قضاییه، حجت 
الاس��لام عبدالله��ی رئیس مرک��ز حفاظت 
و اطلاع��ات ق��وه قضایی��ه ، ذوالق��در معاون 
راهب��ردی ق��وه قضایی��ه و کمال��ی پور عضو 
کمیس��یون حقوقی و قضایی مجلس، نظرات 

خ��ود را در مورد این آیین نام��ه بیان کردن��د.

رئیس جدیدصندوق بین المللی پول اعلام کرد؛

IMF از هیچگونه مساعدتی به بانک مرکزی ایران دریغ نخواهد کرد 

گ�روه اقتص�اد کلان:رئی��س جدید صندوق 
بین المللی پول در گفت وگو با  عبدالناصرهمتی 
رئی��س بان��ک مرک��زی، گف��ت: صندوق از 
هیچگونه مس��اعدتی به اعضا از جمله بانک 

مرکزی ایران دریغ نخواهد کرد.  به گزارش 
اس��کناس  و به نقل از روابط عمومی بانک 
مرک��زی، در ای��ن گفت و گ��وی تلفنی خانم 
جورجی��وا تأکید کرد که IMF باید به بهترین 
نح��و ب��ه کلیه اعض��ا خدمت رس��انی کند و 
کمک ه��ای فن��ی خ��ود را در اختیار آنها قرار 
ده��د. همچنین وی بیان داش��ت که تلاش 
می کند کش��ورهای عضو به ویژه کش��ورها 
در حال توس��عه سهم عادلانه ای در بحث ها 

و تصمیم گیری ها داش��ته باش��ند. صندوق از 
هیچگونه مس��اعدتی به اعضا از جمله بانک 
مرکزی ایران دریغ نخواهد کرد. دکتر همتی 
ضمن تش��کر از تلاش ه��ای خانم جورجیوا 
ابزار امیدواری کرد IMF تحت هدایت ایشان 
روند خوبی داش��ته باش��د و از س��هم عادلانه 
کشورهای در حال توسعه در تصمیم گیری ها 
در مقابل س��هامداران عم��ده نظیر آمریکا و 

اروپا حمایت بکند.
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